
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes endeligt svar på spørgsmål nr. 678 af 8. juli 2022 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Kim Valentin (V). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Lasse Bank 

  

6. september 2022 
J.nr. 2022 - 5622 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 678

Skatteudvalget 2021-22
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Spørgsmål 

Ifølge beregningerne fra EjendomDanmark giver lagerskatten et merprovenu på 400-500 

mio. kr. i forhold til forudsætningerne i forhandlingerne om den såkaldte ”arnepension”. 

Er ministeren enig i, at merprovenuet bør give plads til at lempe på likviditetsudfordrin-

gerne og hæve minimumsgrænsen for omfattede virksomheder uden yderligere finansie-

ring? Der henvises til nyheden ”Finanstilsynets vejledning udstiller problemerne med la-

gerskatten” fra EjendomDanmark den 4. juli 2022. 

 

Svar 

Som nærmere redegjort for i besvarelsen af SAU almindelig del spørgsmål 677 har Skatte-

ministeriet fortaget en konsolidering af provenuvurderingen af den foreslåede lagerbe-

skatning på selskabers ejendomsavancer. I den forbindelse er skønnet for det årlige mer-

provenu opjusteret fra ca. 850 mio. kr. til ca. 1.200 mio. kr. årligt efter tilbageløb og ad-

færd. 

 

I overensstemmelse med almindelig praksis, ved ændrede økonomiskøn, vil dette merpro-

venu på ca. 350 mio. kr. årligt indgå i det samlede økonomiske råderum. 
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